
تـــر تئـــــا

خبــــــــر

5فرهنگ وهنر   سال  پنجم
شمار ه     1329

یکشنبه 
1401 .05 .02
24ذی الحجه  24/1443جولای 2022

a r m a n m e l i . i r
تجسمــــی

سخنگوی انجمن سینماداران 
بیان داشت: برای امنیت بیشتر 
از  باید  فیلم ها،  اکران  هنگام 
اما  کرد؛  استفاده  کدامنیتی 
تهیه کنندگان به دلیل هزینه بالا 
در این زمینه اقدامی نمی کنند. 
محمدرضا صابری در گفت وگو 
با »مهر« درباره معضل قاچاق 
فیلم های سینمایی از روی پرده 
سینما گفت: پیش از هر چیز باید 
بگویم فیلم هایی که از روی پرده 
فیلمبرداری می شود، چون صدا با 
تصاویر آن یکی نیست آنچنان قابل 
بهره برداری نیست و خوشبختانه 
کیفیت لازم را ندارند. اما برای اینکه 
بخواهیم از روند فیلمبرداری از 
روی پرده در سالن های سینمایی 
جلوگیری کنیم باید از روش های 
مختلف استفاده کنیم. وی ادامه 
داد: یکی از ایمن ترین روش های 
موجود در این زمینه، از زمانی 
مورد توجه قرار گرفت که فیلم های 
سینمایی دیجیتالی شدند. در این 
راستا برای امنیت بیشتر فیلم ها، 
با هر هاردی که برای هر سالن 
سینما ارسال می کنند باید یک کد 

صادر شود و به انجمن سینماداران 
اعلام کنند که هر کد برای کدام 
سینما است تا در صورتی که فیلمی 
بیرون بیاید، بتواند به راحتی قابل 
پیگیری باشد. سخنگوی انجمن 
سینماداران تاکیدکرد: در چنین 
شرایطی سالن داران نسبت به قبل 
حساس شده و مانع از لورفتن فیلم 
توسط سالن خود می شوند، اما 
با توجه به اینکه این امر هزینه بر 
برای هر  بوده و صدور هر کد 
سینما تا آنجا که می دانم نزدیک 
به ۵ میلیون تومان هزینه دارد، 
تهیه کنندگان تمایلی به چنین 
کاری ندارند. اما بی شک مهم ترین 

راه برای حل این مشکل، فعال کردن 
کدامنیتی است. وی توضیح داد: 
خوشبختانه با کمرنگ شدن سطح 
شیوع کرونا در کشور، از ابتدای 
سالجاری سینماها تقریبا به حالت 
سابق خود بازگشته اند به همین 
دلیل توانسته ایم نیروهای قدیمی 
خود را به کار گرفته و به نیروهای 
کنترل در سالن ها تاکید کرده ایم در 
صورت بروز چنین اتفاقاتی، تبعات 
بدی برای آنها خواهد داشت. در 
کنار آن حساسیت چنین موضوعی 
در انجمن سینماداران مورد توجه 
قرار گرفته و به همه سینماها ابلاغ 
شده تا در صورت رعایت نشدن 

امنیت لازم، سینماداران بیشتر از 
هرکس دیگری در کنار تهیه کننده 
فیلم ضربه می بینند. این سینمادار 
اضافه کرد: اتفاق عجیب دیگری 
قاچاق  مساله  به  می تواند  که 
فیلم های سینمایی دامن بزند، 
بحث اکران های سیار است. این 
طرح اکران جدای آنکه به سینما 
فیلم ها  به راحتی  می زند  ضربه 
را در دسترس قرار می دهند تا 
نسخه های قاچاق آن خارج شود. اما 
نباید فراموش کرد که قاچاق فیلم 
از طریق مختلف امکان پذیر است و 
به راحتی نمی توان ثابت کرد چگونه 
انجام شده است. وی به نمایندگی 
از انجمن سینماداران توضیح داد: 
توجیه لازم در این زمینه صورت 
کنترل  نیروهای  به  و  گرفته 
سینماها اعلام شده که در هنگام 
نمایش فیلم باید در سالن سینما 
حضور داشته باشند تا مانع چنین 
اتفاقاتی شوند. تاکید می کنم که 
ما حافظ منافع تهیه کنندگان و 
تمام  و  هستیم  پخش کنندگان 
زمینه  این  در  را  خود   تلاش 

انجام می دهیم.

 فیلم زندگینامه ای 
»اسپیلبرگ« در تورنتو 

سخنگوی انجمن »سینماداران«:

کدامنیتیجلویقاچاقفیلمرامیگیرد

معاون حقوقی، امور مجلس و استان های 
وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی به حواشی لغو یک 
کنسرت در اهواز واکنش نشان داد. سیدمحمد 
هاشمی در واکنش به حواشی لغو یک کنسرت در 
اهواز گفت: در مساله لغو کنسرت ها از سوی برخی 
دستگاه ها، باید به چند نکته توجه نمود، اولا صدور 
مجوز کنسرت مبتنی بر قانون و با درنظرگرفتن 
ملاحظات و موافقت کلیه دستگاه های ذیربط 
صورت می گیرد و ادارات کل ارشاد اسلامی 
استان ها مجوز را پس از اخذ موافقت سایر 
دستگاه های مربوطه صادر می کنند. ثانیا رعایت 
کلیه شئونات اسلامی و قانونی از ملزومات صدور 
مجوز بوده و حتی ملاحظات محلی ازجمله: 
درنظرگرفتن مکان برگزاری کنسرت از نظر 
ترافیک و سایر مسائل مشابه که از سوی سایر 
دستگاه های مرتبط بررسی و قبل از صدور مجوز 

اعلام نظر می شود، در صدور مجوز لحاظ می شود. 
لذا انتظار می رود دستگاه های مربوطه قبل از 
صدور مجوز ملاحظات خود را مدنظر گرفته و 
سپس اعلام موافقت نمایند. سیدمحمد هاشمی 
در ادامه با اشاره به روند برگزاری کنسرت اخیر 
در شهر اهواز تاکیدکرد: درمورد برگزاری کنسرت 
در شهر اهواز نیز روند مذکور قانونی طی شده و 
درصورت بروز مسائل جدید انتظار می رود کلیه 

دستگاه ها ضمن هماهنگی، به صورت شفاف 
موضوع را با مردم درمیان بگذارند. معاون حقوقی 
و امور استان های وزیر ارشاد ادامه داد: با توجه به 
ملاحظه شورای تامین استان مبنی بر تغییر محل 
برگزاری کنسرت، درصورت آمادگی و امکان 
برگزارکننده کنسرت در محل جدید و همچنین 
تغییر نظر و اعلام موافقت نهاد های ذیربط، اداره 
کل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان آمادگی کامل را 
برای همکاری و مشارکت دارد. سیدمحمد هاشمی 
در پایان افزود: همان طور که قبلا اعلام کرده ایم، 
قانونی خط قرمز  و  اسلامی  شئونات  رعایت 
تصمیم گیران در مجموعه وزارت فرهنگ و ارشاد 
اسلامی است لذا انتظار می رود زمانی که مجوزی 
مبتنی بر قانون صادر می شود، همه نهاد ها از آن 
حمایت کنند و به نشاط اجتماعی و عدم تضییع 

حقوق عمومی توجه داشته باشند.

   واکنش معاون حقوقی وزارت ارشاد به لغو کنسرت اهواز

 همه نهادها  باید از مجوزهای قانونی حمایت کنند

  اجرای تئاتر توسط 
کودکان اوتیسم و پروانه ای

با حمایت پردیس  تئاترشهرزاد نمایش »شام عروسی« با 
هنرمندی بچه هایی با نیازهای ویژه در سالن شماره ۲ این مجموعه 
روی صحنه می رود. پردیس تئاتر شهرزاد قصد دارد در پروژه ای 
با عنوان »طرح حمایت از اجرای تئاتر« )کودکان و نوجوانان با 
نیازهای ویژه( از هنرمندان تئاتر با نیازهای ویژه حمایت کند و 
ضمن مشارکت در زمینه تولید آثار، سالن های خود را در اختیار 
این گروه ها قرار داد تا این نوع از تئاتر نیز در جامعه جایگاه خود 
را پیدا کند. به گزارش روابط عمومی، این نمایش به مدت هفت 
شب به نویسندگی و کارگردانی جواد فراهانی و تهیه کنندگی 
پردیس  تئاترشهرزاد و با هنرمندی کودکان اوتیسم و پروانه ای 
از دوم تا هفتم مرداد ماه سالجاری ساعت 18و30 به روی صحنه 
می رود. این نمایش به منظور تشویق این هنرجویان برای استمرار 
فعالیت در حوزه تئاتر و افزایش انگیزه های آنان برگزار می شود. 
یگانه فرجام، محمدرضا دانشی، مانلی حسینی، حسین بلوری، 
علیرضا زنده نام، مریم فیض الهی، امیرمحمد کیانی، شهاب 
زنگنه، محمدجهانگیری، محمدمهدی مصیبی، مریم موسوی، 
فاطمه خان احمدی، سجاد احدزاده، محسن غفاری، ابوالفضل 
محمودی، انسیه میرامینی، آزاده  جاوید، مریم محسنی، پگاه 
قدس، زینب جوکار، سحر ترازی، نگار زرگر طالبی، مهرشاد 
آقامیری، شایان احمدپور، نیما طالبی نسب، امیرحسین رحمانی، 
عسل سندانی بازیگران این اثر نمایشی هستند. سایر عوامل این 
نمایش عبارتنداز: مجری طرح: روشنک بستانچی، تنبک:  آترینا 
تیمورزاده سنتور:  ابولفضل محمودی پور پیانو:  ژینا گرگانی طراح 
صحنه:  رضا سلیمانی طراح لباس:  سعیده اصغری طراح گریم:  
احسان رشیدی طراح پوستر: فرنوش درودگر طراح موشن: هاشم 
عمرانی گرافیک موشن:  آیدا رحمتی عکاس:  محسن علی اکبری 
دستیاران صحنه:  هانیه خدادادی، ستاره کیانی، آرین شیرزادی 
دستیار لباس:  زهره عباسی دستیاران گریم:  هلیا رشقی، نازنین 
 امینی، محمدرضا میرباقری. علاقه مندان می توانند برای دیدن 
نمایش »شام عروسی« و خرید بلیت می توانند به سایت تیوال 
مراجعه کنند و یا به صورت حضوری، به گیشه  تئاترشهرزاد 

مراجعه کنند.

»ملاقات خصوصی« پروانه نمایش گرفت
شورای پروانه نمایش فیلم های سینمایی در جلسه اخیر با 
صدور پروانه نمایش برای فیلم های »اینان« به تهیه کنندگی 
علی برادری و کارگردانی رهبر قنبری، »ملاقات خصوصی« به 
تهیه کنندگی امیر بنان و کارگردانی امید شمس و »سه جلد« به 
تهیه کنندگی محمد آفریده و کارگردانی سیدمهدی اسماعیلی 
موافقت کرد. احمد ریحانه، علیرضا ضیا چمنی، برات ربانی، شاپور 
ترکمن سرابی،صدیقه چک، و... در فیلم سینمایی »اینان« به 
کارگردانی رهبر قنبری و تهیه کنندگی علی برادری ایفای نقش 
کرده اند. فیلم »ملاقات خصوصی« در چهلمین جشنواره فیلم 
فجر حضور داشت و پری ناز ایزدیار، هوتن شکیبا، ریما رامین فر، 
رویا تیموریان و.... گروه بازیگران »ملاقات خصوصی« را تشکیل 
می دهند. باران کوثری، آتیلا پسیانی، شاهرخ فروتنیان، رویا 
جاویدنیا، یسنا میرطهماسب و.... بازیگران فیلم  »سه جلد« هستند.

دستمزد نجومی 
»کروز« برای یک فیلم

برای  کروز«  »تام  دستمزد 
نقش آفرینی در فیلم جدید »تاپ گان: 
ماوریک« حداقل به 100 میلیون دلار 
می رسد. فیلم »تاپ گان: ماوریک« که 
تاکنون با فروشی بالغ بر 1.۲ میلیارد 
کارنامه  فیلم  پرفروش ترین  دلار، 
هنری »تام کروز« را در گیشه رقم زد، 
دستمزدی نجومی نیز برای این ستاره 
۶0 ساله سینما نیز به همراه خواهد داشت 
و براساس گزارش ها مجموع دستمزد این 
بازیگر علاوه بر درصدی از فروش گیشه 
و همچنین سود حاصل از اکران آتی آن 
در سامانه های نمایش آنلاین به بیش از 
100 میلیون دلار خواهد رسید. »کروز« 
فعلا پیش پرداخت 13 میلیون دلاری 
برای بازی در فیلم اکشن »تاپ گان« 

دریافت کرده است.

 دلواپسی   هنری » صدیق«
 برای محیط  زیست

امیرحسین صدیق، بازیگر در نمایشگاه 
گروهی نقاشی، مجسمه سازی و چیدمان با 
عنوان »موازی« از آثار هنری خود در عرصه 
هنرهای تجسمی رونمایی کرد. امیرحسین 
صدیق یکی از هنرمندان شرکت کننده در 
نمایشگاه موازی درباره اثرش چنین توضیح 
داد: »اثری که در این نمایشگاه شرکت داده ام، 
یکی از آثار مجموعه »هیزم های نسوخته« 
است که در چند سال اخیر روی این مجموعه 
کار می کنم.« او با بیان این مطلب که یکی 
از ویژگی های آثار این مجموعه احترام به 
طبیعت است، گفت: »متاسفانه در دهه های 
اخیر موج بدی در ایران نسبت به تخریب 
درختان  و  آمده  به وجود  محیط زیست 
بسیار زیادی در کشورمان قطع شده اند تا 
به جای آنها برج های سر به فلک کشیده 
ساخته شوند.« صدیق با اشاره به چگونگی 
شکل گیری این مجموعه افزود: »سال ها پیش 
به دلیل نبودن گازوئیل، برای تامین گرمایش 
خانه مجبور شدم تا یک کامیون درخت قطع 
شده خریداری کنم. از آنجا به یکباره این 
دغدغه برای من به وجود آمد که هر یک از 
این درختان داستانی پشت خودشان دارند 
و می توانند سال های سال داستانشان را به 
نوعی به نمایش بگذارند. در حقیقت فکر خلق 
مجموعه »هیزم های نسوخته« از آنجا به 
ذهنم خطور کرد که ما چقدر داریم با طبیعت 
بد تا می کنیم.« او اضافه کرد: »من با خلق این 
مجموعه سعی کرده ام، عضوی از یک درخت 
ماندگار شود تا داستان این درخت به نوعی 
ماندگار شود و با مقار سعی کرده ام داستان 
این درخت از دل یک عضو کوچک درخت 
بیرون بکشم و به نمایش بگذارم.« صدیق 
همچنین اظهارکرد: »امیدوارم به زودی 
شرایط نمایش کامل مجموعه هیزم های 
نسوخته فراهم شود و این درخت ها فرصت 
این را پیدا کنند تا داستانشان در روزگاری 
که زمین بیش از هر دوره ای گرم شده و 
محیط زیست که یکی از عناصر اصلی آن 
درختان هستند در معرض نابودی هستند را 
بیان کنند و شرایطی به وجود آید تا نگذاریم 
محیط زیست نابود شود و درختان بیشتری 
سر بریده شوند.« این نمایشگاه روز یکشنبه، 
دوم مردادماه 1۴01 در مجموعه راگادید 
واقع در باشگاه انقلاب تهران افتتاح خواهد 
شد. در این نمایشگاه ۶0 اثر  از ۲۲ هنرمند 
شامل نقاشی، مجسمه، چاپ و... در معرض 
دید علاقه مندان قرار می گیرد. نمایشگاه 
موازی که توسط موسسه هنری خوانش 
معاصر با مشارکت موسسه فرهنگی فرادید 
هنر فردا برگزار می شود و تا 1۹ مردادماه همه 
روزه از 8 صبح الی 8 شب در مجموعه راگادید 

پذیرای بازدیدکنندگان است.

استیون اسپیلبرگ فیلم »فبل من« 
را  است  زندگینامه ای  فیلمی  که 
برای اولین بار در جشنواره تورنتو به 
نمایش عموم درمی آورد. جدیدترین 
فیلم استیون اسپیلبرگ که عنوانش 
فبل من«  »خانواده  یا  »فبل من ها« 
است برای اولین بار در جشنواره تورنتو 
۲0۲۲ دیده می شود. با نمایش این فیلم 
خود اسپیلبرگ نیز برای اولین بار راهی 
جشنواره بین المللی فیلم تورنتو می شود 
تا فیلمی را که از آن به عنوان »پرتره ای 
عمیقا شخصی از کودکی آمریکایی 
قرن بیستم« توصیف شده، به نمایش 
درآورد. اسپیلبرگ فیلمنامه این فیلم 
را با همکاری تونی کوشنر با الهام از 

کودکی خودش نوشته است. 


